
Remonstrantse Gemeente Apeldoorn
JAARVERSLAG 2022 VAN DE KERKENRAAD

Net als 2021 is 2022 voor de kerkenraad een bijzonder zwaar jaar geweest. Bij de
jaarwisseling 2021/’22 wisten wij nog steeds niet of de Remonstrantse Gemeente
Oosterbeek ons wel zou willen opnemen. Ook de verkoop van ons eenderde deel 
van de Regentessekerk was nog volkomen duister. 

De kerkenraad is dit jaar zeven keer bij elkaar geweest, naast de talloze malen 
dat er vergaderd werd in een bijeenkomst of zoomgesprek met name vanwege 
de verkoop van de kerk. Van de achttien diensten door wisselende predikanten 
zijn er twee (9 en 23 jan.) afgevallen door corona. Ds Foeke Knoppers was bereid 
twee maal in te vallen. Van de gespreksgroepen kwamen alleen de Disgenoten 
en 50+ bij elkaar. De kring TWEK (Tussen Werk en kerk) kwam na een periode 
van slaapstand, voor het eerste weer in november bij elkaar o.l.v. van onze 
toekomstige predikant in Oosterbeek, ds Joost Röselaers.  Het Groothuisbezoek 
ging weer door in drie bijeenkomsten  op 9 en 10 maart o.l.v. ds Ries Kassens 
met als thema Polarisatie. Pastoraat en contact met de leden, vrienden en 
donateurs waren weer in goede handen van de contactleden, die voor dit werk 
vier maal met elkaar overlegden,  en voor zover nodig van de hiervoor 
beschikbare emeritus predikanten. In april deelde ds. Ries Kassens, die ook na 
zijn emeritaat pastoraat bleef verlenen, onverwacht mee dat hij er door 
persoonlijke omstandigheden helaas mee moest ophouden. Ds. Knoppers heeft 
die taak toen tot 1 januari 2023 verder op zich genomen.
Per 31 december 2022 zijn er 27 leden, 12 vrienden en 5 donateurs.

Op 10 febr. 2022 kwam het bericht uit Oosterbeek dat de door de kerkenraad 
opgestelde notitie Gemeenschappelijke Verklaring tot opgaan van de RGA in de 
RGO en doorgaan als WRA (Werkgroep Remonstranten Apeldoorn) unaniem was 
goedgekeurd door de ALV aldaar. Op 23 febr. en 24 maart werd in Oosterbeek 
over het stuk vergaderd. Op zondag 13 maart werd de notitie in een 
ledenvergadering van de RGA besproken. Belangrijk is dat wij weer een beroep 
kunnen doen op de twee predikanten Joost Röselaers en Annemarieke van der 
Woude. Zij kunnen 32 uur per jaar pastoraat verlenen en vier zondagsdiensten 
verzorgen. Meer uren worden berekend. Oosterbeek organiseert veel en geeft 
een blad uit Van Stilte en Strijd. 
Voorzitter/secretaris en penningmeester woonden de vergadering CvO1 en 2 in 
Utrecht op 9 april bij waarin voorgesteld werd de AV van Bestuur in juni het 
mandaat te geven de RGA op te heffen. Dat werd nogmaals besproken in een 
interne vergadering van de CVO op 22 april. Op 24 april werd er ook in een ALV 
van de RGA goedkeuring aan de notitie gegeven. Rijnder Wielinga, die al sinds 
2021 betrokken geraakt was bij de RGA-RGO, en zijn echtgenote Frieda zeiden 
toe zich als coördinatoren van de WRA in te willen zetten. Bovendien werd  
toestemming verleend aan Renny van Heuven om naast haar functie als 
secretaris ook het voorzitterschap op zich te nemen. Dat is belangrijk en 
noodzakelijk voor het ondertekenen van officiële stukken. 
Op 25 mei kwamen Joost Röselaers en Annemarieke van der Wouden in een 
bijzonder harmonieuze sfeer kennis maken met de leden/vrienden. Op de AV v B 
op 11 juni tenslotte gaf de voorzitter PG en I de COZA het mandaat de RGA op te 
heffen. Dat is toen goedgekeurd, hoewel ons eenderde deel van de 
Regentessekerk nog steeds verkocht moest worden. De dag erop vond de 
Algemene Jaarvergadering van de RGA plaats waarin de voorzitter naast de 
agendapunten in haar jaarrede de gang van zaken nog eens uit de doeken deed. 



Wat betreft de verkoop van de kerk: Die was in een impasse gekomen. In maart 
is er weer contact geweest tussen de heren Pieter Jöbsis, voorzitter P.G en I., 
namens de Remonstranten en de heer Diederik von Meyenfeldt, voorzitter 
Vrijzinnigen Nederland, namens de NPB en de VVP. Von Meyenfeldt wist de 
anderen twee partners zover te krijgen dat zij instemden gezamenlijk over een 
verkoop van de kerk te praten. Toen men op de bewuste vrijdag 13 mei bij elkaar
kwam werden Jöbsis en Von Meyenfeldt, die het bericht overigens de dag ervoor 
al onder ogen had gekregen, onaangenaam verrast met een brief waarin stond 
dat men de kerk niét wilde verkopen. Men kwam met een eindbod. Dat was voor 
ons onaanvaardbaar. De niet erg sympathieke brief hield in dat de RGA vóór 1 juli
moest melden of deze wilde ingaan op het eindbod. Kort voor 1 juli adviseerde 
Jöbsis, die het voortouw zou nemen, ons niet in te gaan op die brief en de 
voorstellen, die wij vorig jaar juli deden, in te trekken. Hij zou proberen contact te
leggen met Von M. en concludeerde over het gebeurde dat wij ons eigen plan 
zouden trekken. Van een uitwerking werd echter nooit meer iets gehoord. De NPB
en VVP kwamen op 20 juli met een mail waaruit bleek dat er wel over het 
eindbod te spreken was. Daarop mailde Jöbsis dat er niets anders overbleef dan 
een stichting te maken van ons deel. Hij probeerde contact met Von M. te krijgen.
Weer geen actie! Dit bracht de voorzitter ertoe Jöbsis mee te delen dat ze 
besloten had per 1 jan. 2023 als voorzitter/secretaris op te stappen om hem aan 
te sporen vaart achter het proces te zetten. 
Intussen hadden de toekomstige coördinatoren Rijnder en Frieda Wielinga 
halverwege augustus met Diana Bosveld en Arend van der Beek een gesprek 
over hoe het na 1 januari verder zou gaan met de kerkdiensten, kerkblad , 
activiteiten, publiciteit, beheerstaken, Oosterbeek etc  na 1 januari ‘23, hetgeen 
op 15 oktober nog eens werd voortgezet en verder uitgewerkt. 
Na een zoomgesprek met Jöbsis op 30 aug. heeft deze de COZA diezelfde avond 
meegedeeld dat wij toch graag voor de goede samenwerking met de twee 
andere partners NPB en VVP een document wilden opstellen over de verkoop. 
Tevens werd afgesproken dat Jöbsis de volgende dag contact op zou nemen met 
de Juridische Advies Raad voor advies en ons daarover berichten. Ondanks 
aandringen niets vernomen. Pas 14 dagen later op 15 sept. kregen we van hem 
bericht dat hij met de vertegenwoordiger van de JAR in gesprek was over de 
mogelijkheden, maar dat dat niet op stel en sprong kon. Ten einde raad mailde 
de voorzitter toen een brandbrief naar de voorzitter van de Remonstrantse 
Broederschap, Teddie van der Burg, waarin zij meedeelde zo niet te kunnen 
functioneren en eveneens dat zij en de penningmeester per 1 jan. ’23 zouden 
opstappen. Op 26 september is de ernstige situatie ook aan de leden/vrienden in 
een brief neergelegd, waarop het bestuur steunbetuigingen van een aantal leden
ontving, ook vanuit Oosterbeek. Op 29 september vond eindelijk weer een 
teamsgesprek plaats tussen Jöbsis, voorzitter, penningmeester en Rijnder 
Wielinga, nadat Von Meyenfeldt Jöbsis kort daarvoor had uitgenodigd voor een 
gesprek met Diana Bosveld en Arend van der Beek. Daarin bleek dat de laatste 
twee wilden bewegen. Gesproken werd over  verkoop van ons deel van de kerk, 
betaling daarvan, huur door de RGA, onderhoud kerk door NPB/VVP en de 
mogelijkheid zonder overdrachtsbelasting. Dit werd door voorzitter en 
penningmeester  doorgenomen in het teamsgesprek met Jöbsis en voorzien van 
op- en aanmerkingen. Op 5 oktober kwam het eerste concept Overeenkomst op 
hoofdpunten binnen waarin o.a. gesproken werd over een huurtermijn van 3 jaar 
en Huurovereenkomst Regentessekerk. Bijgesteld kwamen de stukken op 1 
november weer terug, waar nu in plaats van 3 jaar over 5! jaar huur werd 
gesproken. 



Op 12 november woonden voorzitter en penningmeester de vergadering van AV 
en CVO in Utrecht bij. De zondag erop zijn de leden/vrienden na de dienst op de 
hoogte gesteld van de stand van zaken en zijn vragen beantwoord. Uitgelegd 
werd dat er inmiddels  twee rondes met onderhandelingen waren geweest. Met 
elkaar is afgesproken dat de stukken pas openbaar gemaakt zouden worden als 
er een voorstel is waarmee de drie partijen konden instemmen. Omdat er 
inmiddels hard aan gewerkt werd, kwam de voorzitter terug op haar besluit om 
het voorzitterschap neer te leggen om het proces niet in gevaar te brengen. 
Jöbsis, die net voorzitter was geworden van de Remonstrantse Broederschap, 
zegde toe dit dossier tot het einde toe te zullen begeleiden.
Pas op 21 december kwamen de documenten nogmaals langs met verbeteringen.
Hoewel 1 januari als deadline was gesteld met een uitloop naar 1 maart, ziet het 
er naar uit dat dat doel niet gehaald wordt. Niettemin zijn we hoopvol gestemd 
over een positief eindresultaat in het eerste kwart  van het nieuwe jaar 2023.
Renny van Heuven-van Nes, 
Voorzitter/secretaris RGA


